
Приложение № 1 

 

ИЗВАДКА ОТ ПРОТОКОЛ                   

 Днес 09.06.2023 г. /петък/, от 17.00 часа, в Заседателна зала № 74 на Община 

Търговище се проведе публично обсъждане на годишния отчет за изпълнение на 

бюджета на Община Търговище за 2022 г., както и на сметките за средства от ЕС и  

представянето на проекта, за който Община Търговище възнамерява да поеме 

дългосрочен дълг, чрез сключването на договор за общински заем от Фонд „ФЛАГ“ 

предназначен за изграждане на нова сграда на Детска градина №5 „Червената шапчица“ 

гр. Търговище. 

 

ДНЕВЕН РЕД: 

1. Представяне на Доклад за изпълнението на бюджета на Община 

Търговище, сметките за средствата от Европейския съюз, както и на останалите 

показатели, сделки и операции по ал. 1, т. 2 и т. 3 на чл. 137 от Закона за публичните 

финанси за периода от 01.01.2022 г. - 31.12.2022 г. 

2. Представяне на проекта, за който Община Търговище възнамерява да 

поеме дългосрочен дълг, чрез сключването на договор за общински заем от Фонд 

„ФЛАГ“ предназначен за изграждане на нова сграда на Детска градина №5 „Червената 

шапчица“ гр. Търговище. 

3. Дискусия. 

4. Закриване на публичното обсъждане. 

 

От страна на Община Търговище в залата присъстваха: Д-р Дарин Димитров – 

кмет  на община Търговище, Христалина Халачева – секретар на Община Търговище, 

Емине Якубова – председател на Общински съвет - Търговище, Рая Матева – заместник 

кмет на Община Търговище, Петинка Кирова – началник отдел „БС“, общински 

съветници, служители в Общинска администрация, представители на медиите, 

граждани. 

Публичното обсъждане бе водено от заместник кмета на Община Търговище г-н 

Валентин Велчев, който откри обсъждането и представи дневния ред.  

По т.2. Представяне на проекта, за който Община Търговище, възнамерява 

да поеме дългосрочен дълг, чрез сключване на договор за общински заем от Фонд 

„ФЛАГ“, предназначен за изграждане на нова сграда на Детска градина №5 

„Червената шапчица“ гр. Търговище. 

 

Предназначение: Изграждане на нова сграда на ДГ №5 „Червената шапчица“ гр. 

Търговище. 

Стойност на проекта: 2 416 133 лева с ДДС. 

 

ОБЩИНА ТЪРГОВИЩЕ   

 

7700 Търговище, пл. Свобода 

Телефон: +359 601/687 00; факс: +359 601/620 57, 622 12 

e-mail:obshtina@targovishte.bg; www.targovishte.bg 



Начин на финансиране: Дългово финансиране при условията на Закона за 

общинския дълг, чрез сключване на договор за общински заем с Фонд „ФЛАГ“ в размер 

на 2 416 133 лева с ДДС, сключен при следните параметри:  

- Вид на валута - лева;  

- Вид на дълга – дългосрочен дълг, поет с договор за общински заем;  

- Начин на финансиране – собствени бюджетни средства;  

- Срок на погасяване – до 120 месеца съгласно погасителен план;  

- Условия на погасяване – с възможност за предсрочно погасяване, изцяло или 

частично; 

- Максимален лихвен процент -  Шестмесечен EURIBOR плюс максимална 

надбавка от 4.083 %. 

Начин на обезпечаване – Учредяване на залог върху настоящи и бъдещи 

парични вземания, представляващи настоящи и бъдещи приходи на общината по чл. 45, 

ал. 1, т. 1, букви от „а“ до „ж“ от Закон за публичните финанси, както и трансфери за 

местни дейности, включително обща изравнителна субсидия, съгласно чл. 52, ал. 1, т. 1, 

буква „б“ от Закона за публичните финанси, включително и тези, постъпващи по банкова 

сметка, вземанията за наличностите по която, настоящи и бъдещи, също са обект на 

особен залог. 

При провеждане на обществената поръчка и избора на фирмата изпълнител, са 

били осигурени 2 000 000 лева от Министерството на образованието и науката, които са 

се оказали недостатъчни. Сумите са определени преди инфлационните процеси.  

Лихвата е максимално определената, която е заложена за Фонд „ФЛАГ“, но тя ще 

бъде доста по-ниска при самото договаряне. Тук са посочени параметрите на максимално 

допустимите размери.  

 

Д-р Дарин Димитров изказа мнение, че администрацията винаги е била 

рестриктивна по отношение на дълговете. Заяви, че дълг може да се вземе за строежа на 

детска градина. За съжаление, цената от 2 000 000 лева за две години, е нараснала на над 

четири милиона, с оглед на ситуацията в държавата и галопиращата инфлация в момента. 

Общината е в добро финансово състояние и може да си позволи този дълг. 

 

Г-н Валентин Велчев обясни, че основните проблеми произтичат, от това че 

няма бюджет за 2023 г. За сесията се подготвя разчет за местните дейности – приходи и 

разходи, за да има някакъв вариант на общински план. Той няма да е бюджет, а само един 

разчет, който да дава посоката и съответствието между приходите и разходите на местно 

ниво. Обясни, че когато е избиран изпълнител за строителството на детската градина, за 

първи път не се е явил нито един кандидат. След увеличаване на стойността на 

строителството и след няколко удължавания и процедури, се е стигнало до избор на 

изпълнител. Но 1 500 000 лева са останали под условие и като неосигурен финансов 

ресурс. С този заем фактически ще бъде обезпечена финансово тази част, за да може да 

бъде довършено изграждането на детската градина. 

 

По т.3. Дискусия  

 

Красимир Русев постави въпроси за това защо е обявено тегленото на кредита 

сега, а не по-рано, има ли сключен анекс към договора за строителство, ще се запази ли 

цената и ще се спазят ли сроковете по договора и програмата.  

 

Зам.-кметът Валентин Велчев разясни, че тегленето на дълга се е бавило, с 

оглед на очакванията за отпускане на допълнително средства и удължаване на 



програмата към МОН, по която се строи градината. Обясни, че предварително 

отпуснатите 2 000 000 лева ще се усвоят вероятно в края на месец юли. Целта е да се 

сключи договор с Фонд „ФЛАГ“ до края на август, началото на септември, за да не се 

спира строителството. Ако не се предприеме тази стъпка, градината ще остане 

недостроена.  

Зам.-кметът Рая Матева  заяви, че програмата на МОН се е удължила с една 

година. Това е дало и възможност да се предприеме стъпка към взимане на заем на по-

късен етап. Анекс към договора не е необходим, тъй като на база на решението на 

Министерския съвет за удължаване на Годишната програма, тя се прилага до края на 

годината. 

Г-н Валентин Велчев допълни, че цената ще претърпи промяна, заради 

методиката, която е приета от Министерския съвет, за индексиране на цените в 

строителството. Изпълнителят отговаря на това условие за индексиране, но към момента 

не са известни коефициентите, по които ще става индексацията. Съответно няма и 

основания за сключването на анекс, независимо от желанията на строителя. 

 

По т.4. Закриване на публичното обсъждане. 

 

Валентин Велчев благодари за участието на всички и закри обсъждането. 

Поради изчерпване на дневния ред, общественото обсъждане приключи в 18:00 

часа. 

 

 

 

 

Изготвил протокола: 

Нели Нешева – счетоводител, отдел „БС“ 


